
 
 
 
 
 
 

   
 

 
 
Foreløpig protokoll 
Møte: Brukerutvalget Vestre Viken HF 
Møtedato: 10.09.24 
Tidspunkt: 1200-1800 
Sted: Blakstad, møterom Diskotek, bygg 3 

Blakstad, bygg 3 - Vestre Viken HF 
Møteleder:  Rune Kløvtveit 
Deltakere: Fra Brukerutvalget: 

Rune Kløvtveit , Elisabeth Schwencke, Mark Miller, Gudrun Breistøl, Jan Helge Tuv, 
Toril Naper Hauge, Christine Malmberg, Nasim Rizvi 

Fra ungdomsrådet: 
Elenor Iversen 
Fra Administrasjonen:  
Anne-Lise Kristensen og Kurt Kleppe Josefsen (koordinator) 

Innledere/gjester: 
Marit Opsahl, sykehussjef 
Nina Helen Mjøsund, forskningssjef FoU 
Jan Hammer, spesialrådgiver 
Anders Debes, fagdirektør (digitalt) 
Kirsten Hørthe, klinikkdirektør 
 
Forfall: 
David C, Hemmingsen 

 

 
 

Sak nr. Sak/merknad 

92/24 Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Vedtak: 
Godkjent 

93/24 Protokoll brukerutvalgets møte 23. august 
 
Vedtak: 
Godkjent 

94/24 Referat arbeidsutvalgets møte 03. september 
 

https://www.vestreviken.no/steder/blakstad/blakstad-bygg-3/


 
 
 
 
 
 

   
 

Sak nr. Sak/merknad 

Vedtak: 
Godkjent 

95/24 Saker til orientering, innkommet post 
• Forskningsdagene Bærum sykehus 
• Forskningssøknad HSØ 
• Informasjon om Jardin 
• Tilsvar til henvendelse om BET 

 
Kommentarer/vedtak: 
Tas til orientering 

 
96/24 Oppnevninger prosjekt, råd og utvalg 

KEK Kongsberg Toril Naper Hauge 
Brukerrepresentant 
synergigjennomgang 
AMK 

Elisabeth Schwencke 

RS brukermedvirkning 
i forskningsprosjekt 

Jan Helge Tuv 

Forskningssøknad HSØ Rune Kløvtveit 
 

 
97/24 

Konferanser, seminarer  
• Pasientsikkerhetskonferansen Pasientsikkerhetskonferansen 2024 - 

Itryggehender (itryggehender24-7.no) 
 

Kommentarer/vedtak: 
Anne-Lise melder seg på som digital deltaker og vi forsøker å få til en felles samling på 
G32. Alle som ønsker det kan delta. 21. november samles vi på Glitre 1 og Glitre 2. 22. 
november samles vi på Tyrifjord 2. 
 

98/24 Pasientsikkerhetsuken 
Hva skal Brukerutvalget ha fokus på i denne uken? Pasientsikkerhetsuka - Vestre Viken 
HF 
Kommentarer: 
Det er ønskelig med deltakelse på pasientsikkerhetsuken.  Den enkelte medlem tar 
ansvar for “sitt” sykehus. 
Det er ønskelig å se om vi kan lage en egen rollup for Brukerutvalget og Ungdomsrådet. 
Dette rekker vi ikke før denne pasientsikkerhetsuken. Det må jobbes litt med utforming 
og budskap. Denne må også inkludere QR kode med link til mer info. om BU. 
Brukerutvalget registrerer at de ikke er med i utvikling og gjennomføring av 
pasientsikkerhetsuka. Brukerutvalget ønsker å tas med i loopen igjen for neste år. 
 
Vedtak 
Torill Naper Hauge deltar 18. september på Kongsberg sykehus 
Mark Miller deltar på Bærum sykehus 16. september. 

https://www.itryggehender24-7.no/kurs-og-arrangementer/pasientsikkerhetskonferansen
https://www.itryggehender24-7.no/kurs-og-arrangementer/pasientsikkerhetskonferansen
https://www.vestreviken.no/fag-og-forskning/kvalitet-og-pasientsikkerhet/pasientsikkerhetsuka#program-i-vestre-viken
https://www.vestreviken.no/fag-og-forskning/kvalitet-og-pasientsikkerhet/pasientsikkerhetsuka#program-i-vestre-viken


 
 
 
 
 
 

   
 

Sak nr. Sak/merknad 

Nasim Rizvi og ev. David Hemmingsen deltar på Drammen sykehus 17. september. 
 

99/24 BET – Basal eksponeringsterapi 
Hva er BET behandling, fordeler/ulemper? 
Nina Helen Mjøsund, forskningssjef PHR 
 
Kommentarer 
Nina Helen Mjøsund viste oss utdrag fra studie med en gruppe mennesker som ikke 
opplevde BET som bra. f Brukerutvalget hadde en god dialog med Nina, Magnus og Marit 
hvor fordeler og ulemper med BET-behandling ble diskutert. BU mener det er viktig med 
brukermedvirkning i konsekvensutredningen før det besluttes hvordan BET skal inngå 
som behandling i VVHF fremover. Brukerutvalget ser med bekymring på at det nå er 1,5 
år i ventetid på denne behandling og at 60 % av pasientene er gjestepasienter. Her må 
man endre praksis slik at Vestre viken pasienter får tildelt plasser først. Og da det er få 
senger må man sørge for det er nok senger til de pasientene som skal en oppfølging etter 
endt behandling. Sørge for et helhetlig pasientforløp.  
Brukerutvalget skal sørge for god brukermedvirkning i videre behandling av saken. 
 
Presentasjonen tas til orientering. Presentasjon vedlegges protokollen. 
 
Vedtak 
Brukerutvalget takker Nina for en flott gjennomgang og saken tas til etterretning 
 

100/24 Omvisning 
ved sykehussjef Marit Opsahl og avdelingsoverlege Magnus Karlsen. 
 
Kommentarer/vedtak: 
Vi takker sykehussjefen for omvisning på sykehuset. 
 

101/24 Arbeidet med tydelig definisjon av miljøbehandling skal gi et likere behandlingstilbud 
Jan Hammer, spesialrådgiver PHR 
 
Kommentarer/vedtak: 
Brukerutvalget takker for en interessant og god presentasjon av hvordan Blakstad 
Sykehus ser på miljøbehandling som en sentral og integrert del av døgnbehandlingen 
innen psykisk helsevern. For å sikre pasientsikkerheten og redusere uønsket variasjon har 
sykehuset arbeidet med å konkretisere hva grunnleggende miljøbehandling går ut på. 
Dette arbeidet har munnet ut i et todagers grunnkurs i miljøbehandling for 
spesialisthelsetjenesten. Brukerutvalget er imponert over arbeidet og understreker 
viktigheten av å implementere dette på seksjonene etter avholdt kurs. Presentasjonen 
legges ved protokollen. 
 

102/24 Dialog med fagdirektør 



 
 
 
 
 
 

   
 

Sak nr. Sak/merknad 

• Hvordan løser man de oppgavene som kommer i tilleggsdokumentet til 
oppdrags- og bestillerdokumentet? 

• Ventetidsløftet 
 
Kommentarer 
Vestre Viken har tradisjonelt veldig lave fristbrudd, men det har økt i det siste. 
Ventetidsløftet har strakstiltak med en finansiering på 27 millioner. Klinikkene holder nå 
på med å identifisere hvilke prosjekter som skal få finansiering. Det satses på at det er 
tiltak med varige effekter. Ellers er satsning på Kongsbergprosjektet aktuelt nå. 
 
Vedtak 
Tas til etterretning. 
 

103/24 Psykisk helse og rus 
Flytteprosessen. Hva betyr dette for distriktspsykiatrisk sentre og rusfeltet? 
Kirste Hørthe, klinikkdirektør 
 
Kommentarer 
Flyttingen medfører mange utfordringer og muligheter.  
 
Det er de sisteårene vært en stor økning av pasienter dømt til behandling. Det er i dag 
ikke samsvar mellom rammer og de behov dette medfører. 
Pr i dag er det nesten 300.000 konsultasjoner årlig i PHR i VVHF. De fleste skjer i 
poliklinikkene. Det er imidlertid mange som trenger sykehusbehandling. Per i dag er det 
for overbelegg på Blakstad sykehus og underbelegg på DPS døgn.  
Flyttingen vil bidra til økt kapasitet og et bedre   tilbud for flere pasientgrupper. Dagens 
organisering med flere sengeposter som fysisk ikke er samlet er utfordrende, også i 
forhold til rekruttering. Et samlet nytt sykehus antas å bedre dette. 
Eiendomsplanen som ble vedtatt i 2023 ble diskutert og Brukerutvalget stiller seg bak 
vurderingene som er gjort i denne. Det med å slå sammen flere seksjoner vil kunne øke 
kapasiteten, fleksibiliteten og frigjøre ressurser til utfordringene. Klinikken har ønske om 
mer samhandling med kommunene og ønsker å utfordre helsefellesskapet. Det ble 
påpekt at det er viktig å se kompetansen i kommune og helseforetak i sammenheng og at 
det er behov for å bidra til økt kompetanse hos kommunen. 
Det vises ellers til vedlagte presentasjon. 
 
Vedtak 
Brukerutvalget støtter det arbeidet som PHR gjør i forhold til omstilling. Det er bra at det 
totale tilbudet til befolkningen blir forbedret. 

104/24 Kontinuerlig forbedring 
 
Vedtak: 



 
 
 
 
 
 

   
 

Sak nr. Sak/merknad 

Utsettes til neste møte. 
 

105/24 BU diskusjonen 
 
I perioden har brukerutvalgets medlemmer har vært med på følgende arenaer: 

• Pasientsikkerhetsuka BS 
• MOBS-OBS Restrukturering BS 
• KKU BS 
• Workshop tjenestedesign BS 
• Allmøte 
• Presentasjon Tjenestedesign 
• Sentralt kvalitetsutvalg 
• Oppstart skiltprosjekt NSD  
• Arbeidsutvalget Brukerutvalget  
• Styremøte VV  
• Prosjektstyre NSD  
• Dialog om brukermedvirkning i omstilling  
• BET Arbeidsutvalget   
• Møte med klinikkledelse PHR om BET 
• KKU PHR 
• Forb. møte om kont. Forb. i BU LMK (legemiddelkomiten) 
• Månedlig møte om Pasientrelatertete saker AMB 
• Møte med klinikkledelse PHR om BET  
• LSU Kongsberg   

 
Saker: 
Bærum sykehus kutter 50 årsverk grunnet dårlig økonomi - hva betyr det for 
pasientene? 
Økningen i bemanning ble gjennomført under pandemien. Etter pandemien har det 
fortsatt å øke, men pasientene har uteblitt. Det er på sykehusene færre pasienter enn 
tidligere. Feil koding av pasienter kan være en medvirkende faktor. En annen årsak kan 
være at mange pasienter heller velger private leverandører enn sykehuset.  
Det kan synes som om det er for mange senger på medisinsk avdeling på Bærum 
sykehus. Planen er å gå over fra medisinsk observasjonspost til en generell 
observasjonspost. Denne blir 8 senger større enn dagens post. Samlet medfører dette en 
reduksjon i antall ansatte med 50 personer på Bærum sykehus. Dette skal ikke gå ut over 
pasientbehandlingen. 
Det er en viktig diskusjon om hvor og hvordan behandlingen kan gis fremover. Noe er å 
snu pasienten allerede ved ambulansen ved å gi de bedre verktøy for å sikre at de som 
ikke må på sykehus kan behandles hjemme. Sykehusfinansieringen og koding må sees på 
så den tilpasses nye måter å jobbe på. 
 



 
 
 
 
 
 

   
 

Sak nr. Sak/merknad 

Kan man sitte i andre brukerutvalg når en sitter i brukerutvalget i Vestre Viken? 
Det er i retningslinjene anført at medlemmer i Brukerutvalget som hovedregel ikke skal 
være med i andre brukerutvalg. Koordinator sjekker opp om det finnes noen 
kommunikasjon i forhold til utvelgelsen i sin tid.  
 

106/24 Kommende møter   
• Styrets årsplan  
• “Monsterarket” 
• Utkast til møteplan for 2025 

 
107/24 Eventuelt 

 
 

 


